
اقتصادی
صفحه 4

پنج شنبه ۲4 اردیبهشت 1394 
۲۵ رجب 1436 - شماره ۲1۰۵9

قیمت سکه و ارز ) به تومان(
قیمت بازارنوع سکه

943500سکه تمام طرح جدید
940000سکه تمام طرح قدیم

478500نیم سکه
267500ربع سکه

183500گرمی
95900هر گرم طلای 18 عیار

نوع ارز
3330دلار
3750یورو
5190پوند

908درهم

ترانزیت  و  تعرفــه  مدیرکل 
ســازمان راهداری و حمل و نقل 
با بیان اینکه حدود 700  جاده ای 
انتظار  در صف  ترکیه ای  کامیون 
ورود به ایران هستند، گفت: سهم 
ترانزیت ترکیــه بیش از دو برابر 

ایران است.
محمدجواد عطرچیان در گفت وگو 
با مهر در خصوص مشکلی که در مرز 
ایران و ترکیه برای کامیون ها به وجود 
آمده بود، گفت: در حال حاضر مشکلی 
برای کامیون های ایرانی وجود ندارد اما 
در ســمت ترکیه حدود 600 تا 700 

کامیون ترکیه ای در صف هستند.

وی با بیان اینکه طرف ترکیه ای 
اجــازه نمی دهــد کــه کامیون های 
بیشتری وارد ایران شود، اظهار داشت: 
در حال حاضر روزانه 350 دســتگاه 
کامیــون ترکیه ای به ایــران می آید 
در حالی که ما ظرفیت پذیرش 800 

کامیون را داریم.
مدیر کل تعرفه و ترانزیت سازمان 
راهــداری و حمل و نقــل جاده ای با 
اشــاره به اینکه طــرف ترکیه ای در 
سوخت رســانی به کامیون های خود 
با مشــکل مواجه شده است و همین 
موضوع موجب صف انتظار کامیون ها 
در طرف ترکیه اســت، بیان کرد، در 

ســال 93، 76 هزار کامیون ترکیه ای 
به کشور ما ترانزیت شده و از جانب ما 

37 هزار کامیون به کشور ترکیه وارد 
شده است.

عطرچیان با اشــاره به اینکه هر 
کامیون 22 تن کالا حمل می کند، در 
خصوص مسیرهای ترانزیتی جایگزین 
مسیر ترکیه برای کامیون های ایرانی، 
گفــت: مســیرهای جایگزین هزینه 
بیشتری برای صاحبان کالا به دنبال 
دارد، ضمن آنکه رانندگان برای ورود 
به ترکیه ویزا لازم ندارند اما برای سایر 

کشورها ما این مشکل را داریم.
وی تصریح کــرد:  همان طور که 
کامیون های ترکیه ای برای دسترسی به 
آسیای میانه از مسیر کشور ما استفاده 
می کنند، مــا هم برای اتصال به اروپا 
بهترین مسیری که داریم عبور از کشور 

ترکیه است، ضمن آنکه ترکیه می تواند 
از کشورهای حاشیه خزر هم استفاده 
کند اما بــه دلیل اینکــه جاده های 
مناســبی ندارند ترجیح می دهد که 

کامیون ها از ایران عبور کند.
مدیرکل تعرفه و ترانزیت سازمان 
راهــداری و حمل و نقــل جاده ای، 
تصریح کرد: مسیرهای جایگزین برای 
کامیون های ایرانی می تواند مسیرهای 
آذربایجان- گرجستان- دریای سیاه، 
آذربایجان- روســیه- روسیه سفید و 
ارمنســتان- گرجستان- دریای سیاه 
اســت که اینها به نفع صاحبان کالا 

نیست و هزینه ها را افزایش می دهد.

رئیس  حریــری،  مجیدرضا 
بازرگانی  اتاق  واردات  کمیسیون 
ایران تصریح کرد: با وجود تاکید 
رهبر معظــم انقلاب بر پررنگ  تر 
شــدن نقش بخش  خصوصی در 
اقتصــاد، تنها 10 درصد واگذاری 
اختیارات دولت به بخش خصوصی 
واقعی بوده و بیشتر کار در دست 
و  غیردولتی  عمومــی  نهادهای 

شبه دولتی افتاده است.
مجیدرضا حریری در گفت وگو با 
فارس درباره نقش بخش خصوصی در 
تصمیم گیری های دولت گفت: آنچه در 
دولت در سال های اخیر اتفاق افتاده آن 

است که بخش خصوصی نقش پررنگی 
در اقتصاد ایفا نمی کند.

وی تصریح کــرد: برای این مهم 
در پی کمیت نیســتیم کــه بگوییم 
بخش خصوصی از این رقم به این رقم 
رسیده اســت، بلکه نقش کیفی این 
بخش مهم است و با وجود آنکه قانون 
اساسی اقتصاد را در سه بخش دولتی، 
خصوصی و تعاونی تعریف کرده است، 
اما بنگاه های شبه دولتی و دولتی در 
سال های اخیر بیشــتر اقتصاد را در 

دست گرفته اند.
این رئیس کمیسیون واردات اتاق 
بازرگانی ایران تصریح کرد: در سالیان 

اخیــر بخش جعلی به نــام نهادهای 
عمومی غیردولتی ایجاد شده که بازیگر 
اصلی اقتصاد شده اند و به محض انتقاد 
از فعالیت این بخش گفته می شــود، 
این بخش خصوصی اســت، در حالی 
که حکم مدیران ایــن مجموعه ها را 

وزیران تنظیم می کنند.
حریری تصریح کرد: پیشــتر اگر 
می کرد،  تخلف  دولتــی  مجموعه ای 
مجلــس حق ســوال از وزیر مربوطه 
را داشــت، ولی اکنون با تغییر نام از 
بخــش دولتی به شــبه دولتی حتی 
مجلس هم قدرت سوال کردن را ندارد 
و صندوق های بازنشســتگی از جمله 

ثروتمندترین بنگاه های اقتصادی کشور 
شده اند که معلوم نیست، اختیارشان با 
کیست و به هیچ جا پاسخگو نیستند.
فعالیت بنگاه های تولید با 30 

تا 40 درصد ظرفیت
به گفته این عضو هیئت نمایندگان 
اتاق بازرگانی ایران، اکنون کار به جایی 
رســیده که فقط بنگاه های کوچک و 
متوسط در دســت بخش خصوصی 
واقعی است که در رکود کامل به سر 
می برند و بیشــتر با 30 تا 40 درصد 
ظرفیت کار می کنند و در واقع نقشی 

در اقتصاد ندارند.
مجیدرضا حریری به فلسفه ابلاغیه 

اصل 44 قانون اساســی اشاره کرد و 
گفت: مفهوم این بند از قانون آن نیست 
که دولت بنگاهی را بفروشد و پولش 
را بگیرد یا به عنوان دیون به سازمانی 
واگذار کند، بلکه ثابت شده است که 
دولت بنگاه دار خوبی نیست و مدیران 
دولتــی قدرت ریســک اداره بنگاه ها 
را ندارنــد. حریری ایــن را هم گفت 
که مدیران دولتی خــود از مخالفان 
سرســخت واگذاری اختیارات دولت 
به بخش خصوصی هستند، چرا که با 
کوچک شدن بدنه دولت این مدیران 
نیز جایگاه خود را از دست می دهند.

رئیــس کمیســیون واردات اتاق 

بازرگانی ایران به آمار مرکز پژوهش های 
مجلس از اجرای خصوصی سازی واقعی 
اشاره کرد و گفت: از حدود 100میلیارد 
دلار خصوصی سازی، کمتر از 10 درصد 
به بخش خصوصی واقعی واگذار و بقیه 
به بنگاه های عمومی شبه دولتی سپرده 

شده است.
وی گفــت: تا بدنه دولت کوچک 
نشود و شفاف ســازی در اقتصاد رخ 
ندهد، هیچ مشکلی حل نمی شود که 
در این صورت مقررات زائد دســت و 
پاگیر و برخورد سلیقه ای با قانون که 
چرخ اقتصاد را کند کرده نیز خود به 

خود حل می شود.

وزیر نیرو با هشدار به مردم درباره تداوم خشکسالی و لزوم مدیریت 
مصرف آب، گفت: شرط جلوگیری از قطعی آب، کنترل مصارف از سوی 

مردم است.
به گزارش خبرگزاری مهر، حمید چیت چیان گفت: همه هموطنان می دانند 
که در ســال های اخیر دچار کاهش بارندگی بوده ایم و منابع آب تجدیدپذیر ما 

کاهش پیدا کرده و متوسط درجه حرارت هم بالا رفته است.
وزیر نیرو خطاب به مردم با بیان اینکه در صرفه جویی و مدیریت مصرف آب 
همکاری کنید، اظهار داشت: وزارت نیرو تمام توان خود را به کار خواهد گرفت تا 

آب قطع نشود و شهرها به وضعیتی نرسند که دچار قطعی آب شوند.
چیت چیان با اشــاره به تداوم خشکســالی در کشور و محدودیت منابع آب 
افزود: این عوامل موجب افزایش تبخیر و کاهش منابع آبی شــده، اما در عوض 
فعالیت های وزارت نیرو برای استحصال آب و انتقال آن بسیار گسترده بوده است.
وی گفت: شرط لازم برای اینکه ما بتوانیم از قطعی آب جلوگیری کنیم این 
است که مردم مصارف خود را کنترل و محدود کنند و همه مردم در صرفه جویی 

و مدیریت مصرف آب به وزارت نیرو کمک کنند.
چیت چیان درباره مشوق های وزارت نیرو به کشاورزان و صنعتگران همکار برای 
کاهش مصرف برق در تابســتان امسال گفت: ما از کشاورزان درخواست کرده ایم 
در صــورت تمایل به اداره هــای برق مراجعه و قراردادی را امضا کنند که هر روز 
4 ســاعت از ســاعت های گرم روز موتور برق خود را خاموش کرده و آب از چاه 
اســتخراج نکنند تا در مابقی ساعت ها برقی که برای کشیدن آب از چاه استفاده 

می کنند، برایشان رایگان حساب شود.

تهران  اهواز-  پرواز  مسافران 
به دلیل تاخیر 8 ساعته پول بلیت 

خود را پس گرفتند.
پرواز سه شنبه شب اهواز- تهران 
آتا که قرار بود ساعت 23 انجام شود 
با 8 ساعت تاخیر ساعت 7:00 بامداد 
امروز انجام شــد که به دلیل بروز این 
تاخیر برخی مسافران وجه کامل بلیت 

خود را در مقصد اخذ کردند.
به گزارش فارس، یکی از مسافران 
پــرواز اهواز- تهران در این باره گفت:  
قرار بود این پرواز ســاعت 23 شــب 

سه شنبه انجام شود اما متولیان اعلام 
کردنــد که به دلیل بــروز نقص فنی 
هواپیمایی که قرار بوده از مشــهد به 
تهران و سپس اهواز بیاید، این پرواز با 

ساعاتی تاخیر انجام خواهد شد.
این مسافر افزود: بالاخره مقرر شد 
پرواز مذکور ساعت 2 بامداد چهارشنبه 
انجام شود بنابراین بالاجبار در سالن 
ترانزیت ماندیم تا ساعت 2 بامداد پرواز 

انجام شود.
وی بــا بیــان اینکــه پذیرایی از 
مســافران فقط در حــد یک کیک و 

آبمیوه بود، اضافه کرد: در این هواپیما 
مسافران خردسال و کهنسال زیادی 
بودنــد که به دلیل نبــود امکانات در 

سالن فرودگاه اذیت شدند.
این مسافر افزود: به هر حال پرواز 
ســاعت 2 هم انجام نشــد و این بار 
متولیان وعده دادند پرواز حتما ساعت 
7 انجام خواهد شــد که در آن ساعت 
سوار هواپیما شدیم و ساعت 8:11 در 

فرودگاه مهرآباد بودیم.
وی ادامه داد: عده ای از مسافران 
به دلیل تاخیر به وجود آمده از هواپیما 

پیاده نشدند و مدعی بودند باید یکی 
از مسئولان در این باره توضیح داده و 

عذرخواهی کند.
این مســافر پرواز اهــواز- تهران 
افزود: بــه هر حال آنها بــه ما وعده 
دادند که بهای بلیت کاملا برگردانده 
می شود که با این وعده پیاده شدیم و 
شرکت هواپیمایی آتا بهای کامل بلیت 
را به عده ای از مسافران که آنجا مانده 

بودند، برگرداند.
راســتای  در  گزارش،  بنابرایــن 
حمایــت از مســافران و جلوگیری از 

تضییــع حق آنها در بــروز تاخیرات 
پروازی ایرلاین ها از 15 اردیبهشــت 
94 ملزم به اجــرای دقیق آیین نامه 
حقوق مسافر بودند و رئیس سازمان 
هواپیمایی کشــوری هــم در این باره 
می گوید: ضمانت اجرایی این آیین نامه، 

ضمانت قانونی است.
در بند ج آیین نامه حقوق مسافر 
درباره تاخیرات پروازی بیش از چهار 
ساعت آمده است: شرکت حمل کننده 
موظف به ارائه یک فقره بلیت مشابه 
با تخفیف 30 درصد از لحاظ مســیر 

و کلاس پــروازی اســت... در مــورد 
پروازهایی که به دلیل شــرایط جوی 
یا امنیتــی فرودگاه مبــدا، مقصد و 
در مســیر دچــار تاخیر و یــا ابطال 
با  هواپیمایی  شــرکت های  می شود، 
رعایت مقررات پذیرایی از مســافران 
صرفا موظف به استرداد کامل وجه به 

مسافران هستند.
بــه نظر می رســد با ایــن اقدام 
ایرلاین هــا گام هــای ابتدایی را برای 
مســافر  حقوق  آیین نامــه  اجــرای 

برداشته اند.

قائم مقام وزیر راه و شهرسازی گفت: 260 هزار واحد مسکن مهر تمام 
شده ولی به خاطر تامین نشدن زیرساخت ها امکان تحویل و اسکان در 

آنها وجود ندارد.
به گزارش روابط عمومی وزارت راه و شهرسازی، احمداصغری مهرآبادی، افزود: 
در 19 ماه فعالیت دولت یازدهم 480 هزار واحد مســکن مهر به مالکان تحویل 
داده شده است.وی ابراز امیدواری کرد که تا پایان خردادماه امسال 80 هزار واحد 

مسکن مهر در کشور به مالکان تحویل داده می شود.
وی اظهار داشــت: با همکاری بانک مرکزی افزایش تسهیلات مسکن مهر از 
25میلیون به 30 میلیون تومان اجرایی شده و امیدواریم با تلاش بانک مسکن این 
افزایش در تسهیلات ارائه شده در همه استان ها اعمال شود. اصغری مهرآبادی با 
بیان اینکه دو میلیون و 300 هزار واحد مسکونی در کشور در دست ساخت بوده 

است، افزود: تاکنون یک میلیون و 420 هزار واحد مسکونی افتتاح شده است.

تولید انواع خودرو در فروردین امســال به 58 هزار و 23 دستگاه 
رسید که نسبت به فروردین سال گذشته رشد 41 درصدی یافته است.

به گزارش ایرنا در فروردین امســال تولید خودروی سواری 54 هزار و 952 
دستگاه اعلام شده که در مقایسه با فروردین سال 93، رشد 55 درصدی را نشان 
می دهد.در فروردین ماه امسال تولید وانت بالغ بر 2 هزار و 374 دستگاه؛ مینی بوس 
32 دستگاه؛ اتوبوس 40 دستگاه و کامیون به تعداد 625 دستگاه تولید شده است.

در مدت زمان یاد شــده عمده ترین خودروهای سواری تولید شده شامل پژو 
پارس 7 هزار و 604 دستگاه؛ پژو 405 به تعداد 7 هزار و 184 دستگاه؛ پژو 206 
به تعداد 6 هزار و 561 دستگاه؛ پراید نسیم و صبا به تعداد 8 هزار و 179 دستگاه 

و تیبا به تعداد 5 هزار و 191 دستگاه تولید شده بود.
همچنین در این مدت؛ سمند به تعداد 4 هزار و 169 دستگاه؛ پراید به تعداد 
5 هزار و 208 دستگاه؛ نسیم و صبای دوگانه سوز به تعداد 979 دستگاه؛ رانا یک 
هزار و 656 دستگاه؛ دنا یک هزار و 585 دستگاه؛ سراتو به تعداد 556 دستگاه؛ 
محصولات رنو 354 دستگاه؛ پارس تندر به تعداد 200 دستگاه؛ MVM به تعداد 
2 هزار و 501 دســتگاه و X100 به تعداد 24 دســتگاه، تندر 90 به تعداد 199 

دستگاه و سوزوکی به تعداد 13 دستگاه تولید شده است.

نایب رئیس اتاق بازرگانی تهــران با تایید نفوذ دولتی ها در 
اتاق گفت: سکوت در برابر تصمیمات ضد بخش خصوصی نوعی 

خیانت است.
مهدی جهانگیری در گفت وگو با »نسیم« در خصوص شبهات پیرامون 
حضورش در اتاق بازرگانی با توجه به نسبتی که با معاون اول رئیس جمهور 
دارد اظهار کرد: با عنوان آقازادگی که برخی رسانه ها به من اطلاق کردند 

موافق نیستم و خود را آقازاده نمی دانم.
نایب رئیس اتاق بازرگانی تهران با اشاره به رای نیاوردن باقی کسانی 
که با مسئولین دولتی نسبت داشته اند، خاطرنشان کرد: اگر قرار بود بخش 
خصوصی به آقازاده ها رای دهند، این سؤال مطرح است که چرا خیلی از 
آقازاده ها که در انتخابات حضور داشتند، رای نیاوردند؟جهانگیری با اشاره 
به نسبتش با معاون اول رئیس جمهور گفت: کسی مخالف این نیست که 

من از نسبتم با برادرم در جهت کمک به بخش خصوصی استفاده کنم.
وی با اشــاره به نقدهای خود بــه دولت یازدهم اظهار کرد: در حوزه 
تصمیمات شورای پول و اعتبار و صنعت و معدن نقدهای جدی به دولت 

داشتم و دارم.
جهانگیری با بیان این مطلب که »نفوذ دولت در اتاق هشتم را قبول 
دارم خاطرنشان کرد: نفوذ دولت در اتاق را باید تعریف کنیم، اگر منظور 
شــما از نفوذ رابطه است، بی ربط نگفتید و اگر بگویید شما با معاون اول 

رئیس جمهور رابطه دارید و وی برادر شماست، باز هم درست گفته اید.
وی افزود: اگر در خصوص نسبت آقای خوانساری با دولت هم صحبت 
کنید حرف بی ربطی نیست، اما این به معنای این نیست که نفوذ دولت 
در اتاق باعث می شود که در برابر تصمیمات دولت بر ضد بخش خصوصی 

سکوت کنیم.
نایب رئیس اتاق بازرگانی تهران ادامه داد: سکوت در برابر تصمیمات 
ضدبخش خصوصی نوعی خیانت به شمار می رود و آن زمان حتما صلاحیت 

ماندن در پارلمان بخش خصوصی را نخواهیم داشت. فائــو در جدیدترین گزارش 
اعــلام کرد تولید گنــدم ایران 
امســال با 500 هزار تن افزایش 
به 13/5میلیون تن خواهد رسید.

به گزارش فارس، سازمان جهانی 
خواروبــار و کشــاورزی )فائــو( در 
جدیدترین گزارش خود پیش بینی کرد 
که تولید غلات ایران در ســال زراعی 

جدید 700 هزار تن افزایش یابد.
نهاد  ایــن  گــزارش  براســاس 
بین المللی، تولید غلات ایران در سال 
زراعی گذشته19/1 میلیون تن برآورد 
شده است و در سال زراعی جدید به 

18/8 میلیون تن خواهد رسید.
گندم مهمترین غله تولیدی در 
ایران اســت که براساس گزارش فائو 
تولید آن با پایان سال زراعی امسال به 

13/5 میلیون تن خواهد رسید. تولید 
گندم ایران در سال زراعی گذشته 13 

میلیون تن برآورد شده است.
پیش بینی شده است که همانند 
سال گذشته ایران در سال 2015 در 
رتبه یازدهم جهــان به لحاظ تولید 

گندم قرار بگیرد.
براســاس پیش بینــی فائو برای 
ســال 2015، اتحادیه اروپا با تولید 
148/5میلیون تن گندم طی امسال 
رتبه نخست جهان را به خود اختصاص 
خواهد داد و چین با 126/5 میلیون 

تــن و هند بــا 92 میلیــون تن به 
ترتیب در رتبه های دوم و ســوم قرار 
اروپا  اتحادیه  می گیرند. تولید گندم 
در ســال جاری 4/9 درصد کاهش 

خواهد داشت.
آمریکا بــا تولید 56 میلیون تن 
گندم در رتبه چهارم جهان و روسیه، 
کانادا، پاکســتان، استرالیا، اوکراین، 
ترکیــه و ایــران نیز بــه ترتیب در 
رتبه های پنجم تا یازدهم از این نظر 

قرار خواهد گرفت.
گفتنی اســت پیش بینــی فائو 
از تولیــد 13/5 میلیــون تنی گندم 
در ایران در حالی ارائه می شــود که 
کشــورمان در چنــد ســال اخیر با 
خشکسالی بی  ســابقه ای مواجه بوده 

و این وضعیت همچنان ادامه دارد.

و  مدیــران  جامعه  رئیــس 
متخصصان صنعت کفش تصریح 
واردات کفش های  کرد: متاسفانه 
بی کیفیــت و فلــه ای از برخی 
کشورها همچون چین و ویتنام به 
ایران سبب نابودی صنعت کفش 

داخلی شده است.
علی لشگری،  رئیس جامعه مدیران 
و متخصصیــن صنعــت کفــش، در 
گفت وگــو با »نســیم« درباره واردات 
قانونی کفش بیان داشت: واردات کفش 
در سال گذشــته 103 درصد رشد و 
صادرات این کالا نیز منفی 5 درصد از 
نظر ارزشی کاهش داشته است، چند 
برابــر واردات قانونی نیز کفش قاچاق 

وارد کشور شده است.

وی با بیان این مطلب که ماهیت 
کفش طوری اســت کــه قاچاق پذیر 
اســت، گفت: پس از چین بیشترین 
واردات کفــش قاچــاق از ویتنــام و 
سپس از ترکیه، اندونزی و بنگلادش 
بوده است. این در حالی است که هیچ 
نظارتی هم روی این موضوع نمی شود. 
وی اضافه کرد: متاســفانه کفش های 
بی کیفیت و فله ای از برخی کشــورها 
ماننــد چین و ویتنام به کشــور وارد 
می شود که باعث نابودی صنعت کفش 

داخلی شده است.
وی ادامــه داد: جالب این اســت 
که برخی افــراد ابتدا با مجوز قانونی 
کفش وارد می کننــد، اما پس از آن 
محموله های بعدی خود را قاچاق وارد 

کشور می کنند.
رئیس جامعه مدیران و متخصصین 
صنعت کفش به نســیم تصریح کرد: 
اگر ســری به فروشگاه های کفش در 

شهرهای بزرگی مانند تهران بزنید به 
راحتی متوجه خواهید شد که تعداد 
کفــش با آن چیزی که آمار رســمی 
گمرک دربــاره واردات کفش گزارش 

می کند، بســیار متفاوت است. دلیل 
این اختلاف شدید بین تعداد موجود 
در بازار و آمار رسمی گمرک این است 
که بیشترین مقدار کفش به طور قاچاق 

وارد کشور می شود.
اجناس  افزود: حتــی  لشــگری 
فروشگاه های برندهای معروف خارجی 
به ویژه کفش های ورزشی که تعدادشان 
هم بسیار زیاد شده است، غیرقانونی 
و بــدون اینکه حــق و حقوق دولت 
پرداخت شود، تامین می شود. به همین 
دلیل است که ما معتقدیم باید نظارت 

را از همین فروشگاه ها آغاز کرد.
وی با اشاره به صدماتی که صنعت 
کفش کشــور از واردات به ویژه ورود 
غیرقانونی این کالا متحمل خواهد شد، 

اضافه کرد: هر کفشی که از خارج وارد 
می شود، یک شغل برای فرد خارجی 
ایجاد خواهد کرد در حالی که جوانان 

خودمان بیکارند.
رئیس جامعه مدیران و متخصصین 
صنعت کفش در پایان خاطرنشــان 
کرد: نباید از یاد ببریم که کفش های 
خارجی پشتوانه برندها و تبلیغات قوی 
را در حمایت خود دارند، در حالی که 
تولیدکنندگان در داخل امکان هزینه 
تبلیغات را هم ندارند، بنابراین برندهای 
ایرانی نــه تنها برای مصرف کنندگان 
ناشناس اســت بلکه تولیدکننده نیز 
به دلیل بالا بــودن قیمت مواد اولیه 
و هزینه هــای مبادلاتــی نمی تواند با 

کفش های خارجی رقابت کند.

رئیس جامعه مدیران صنعت کفش:

واردات فله ای، کفش ایران را نابود کرد

وزیر نیرو هشدار داد
در صورت عدم صرفه جویی

 قطع آب حتمی است

قائم مقام وزیر راه اعلام کرد
260 هزار واحد مسکن مهر تمام شده 

در انتظار تامین خدمات

در مقایسه با مدت مشابه سال قبل اعلام شد
رشد 41 درصدی تولید انواع خودرو 

در فروردین

رئیس کمیسیون واردات اتاق بازرگانی ایران:

90 درصد تصدی دولت
 به شبه دولتی ها واگذار شده است

مدیرکل تعرفه و ترانزیت سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای:

سهم ترانزیت ترکیه دو برابر ایران است

به دلیل تاخیر 8 ساعته

مسافران پرواز اهواز- تهران پول بلیت خود را پس گرفتند

مهدی جهانگیری:
نفوذ دولت در اتاق بازرگانی را 

قبول دارم

رئیــس ســابق دانشــگاه 
محصولات  واردات  گفت:  شیراز 
دارد،  ویرانگری  اثرات  کشاورزی 

زیرا کشاورزان آسیب می بینند.
غلامحســین زمانی در گفت وگو 
با نســیم با انتقاد از اظهارنظر عیسی 
کلانتری که خودکفایی در کشاورزی 
را مزخــرف خوانده بــود اظهار کرد: 
رها کردن کشــاورزی و تمســک به 
واردات، یک تفکر انحرافی اســت که 
در بلندمدت آسیب های جدی به بخش 

کشاورزی وارد می کند.
وی ادامــه داد: عــده ای به بهانه 

یک استاد اقتصاد دانشگاه با بیان آنکه به جای معلول ها باید علت را 
جستجو کرد، گفت: با افزایش پیاپی قیمت نان و کالاهای اساسی مشکلی 
حل نمی شود چرا که همه اینها معلول است، باید بنیان این تورم ها یا همان 

علت اصلی خشکانده شود.
بهنام ملکی در گفت وگو با ایرنا با اشاره به اینکه نان قوت غالب مردم، به ویژه 
قشــر آسیب پذیر اســت؛ گفت: باید به دنبال راهکاری باشیم که کمترین آسیب 

متوجه این قشر شود.
وی افزود: عملکرد واقعی اقتصاد باید بهتر شود که به دلیل وجود تنگناهای 
بخش واقعی اقتصاد، منفی شده و باید بهبود یابد تا سطح درآمدها افزایش پیدا کند.

مدیر سایت اقتصاددان با بیان آنکه باید عدم توازن بخش های مختلف بتدریج 
رفع شــود، افزود: حتی افزایش قیمت نفت نیز معلول است و با بالا بردن قیمت 
این محصول نیز مشکل ساختاری اقتصاد حل نمی شود و باز هم نیاز خواهد بود 

تا قیمت ها را افزایش دهیم.
این کارشناس اقتصادی افزود: با توجه به اینکه قشر کارگر و مولد جامعه قادر 
به افزایش درآمد خود نیست، با افزایش قیمت کالاهای اساسی این قشر بیش از 
سایرین آسیب می بیند در حالی که مصادیق بسیاری وجود دارد که دولت می تواند 
از طبقــات مرفه جامعه مالیات دریافــت کند اما حتی به آنها یارانه هم پرداخت 

می شود و ظاهرا دیواری کوتاه تر از طبقه ضعیف پیدا نمی شود.
وی ادامه داد: برخی افراد طبقات ضعیف حتی شناســنامه ندارند که بتوانند 
یارانه دریافت کنند و با افزایش قیمت نان و کالاهای اساسی،این دلخوشی ناچیز 
آنها نیز قطع می شود آن هم طبقه ای که سخنگو، روزنامه و سایت ندارد و صدایش 
به گوش کســی نمی رسد.ملکی گفت: اگرچه باید جلوی اسراف و دورریز گرفته 
شــود، اما تصمیمات باید خردمندانه باشد و منافع قشر ضعیف جامعه نیز لحاظ 

شود تا حقوق این قشر کم درآمد در لابلای این تلاطمات نادیده گرفته نشود.
وی هرگونه افزایش قیمت به ویژه نرخ نان از سوی دولت را در شرایط فعلی 
نادرســت ذکر کرد و افزود: البته چند نرخی بودن قیمت نیز در اقتصاد پذیرفته 
نیست و یک اقتصاد برای داشتن ساختار سالم باید به سمت یکسان سازی نرخ ها 
پیش برود. این اقتصاددان ادامه داد: در شــرایطی که مانورهای تجملی از سوی 
بعضی اقشار جامعه دیده می شود و 45 درصد افراد جامعه دارای اضافه وزن هستند، 
20 درصد کاهش وزن و لاغری بیش از حد دارند و درصد بالایی از آنها کســانی 
هستند که حداقل پروتئین نیاز بدنشان تامین نمی شود لذا افزایش قیمت نان در 

چنین فضایی مناسب نیست.
لازم به ذکر است؛ از آذرماه سال گذشته پس از دو سال قیمت نان در سراسر 
کشــور 20 تا30 درصد متناسب با شرایط هر استان افزایش یافت و در کنار آن 

20 درصد نانوایی های کشور نیز آزادپز شدند.

صرفه جویــی در مصــرف آب صورت 
مسئله در تولید محصولات کشاورزی 
را پاک می کنند که این مسئله بسیار 

خطرناک است.
رئیس سابق دانشگاه شیراز افزود: 
برخی بــا لجبازی بر یک راهکار غلط 
پافشــاری می کننــد و تنها نســخه 
شــفابخش را همــان رهیافت خود 

می دانند.
زمانی با انتقاد از واردات محصولات 
کشاورزی بیان کرد: واردات محصولات 
کشــاورزی اثرات ویرانگری دارد، زیرا 
کشاورزان که پایه اصلی تولید هستند، 

بر اثر واردات آسیب می بینند.
وی با اشاره به خطرات آسیب به 
بخش کشاورزی کشور تاکید کرد: اگر 
کشاورزان مورد بی مهری واقع شوند، 
از روستاها به شهرها مهاجرت می کنند 
و کشور در معرض خطر جدی امنیت 
غذایی قــرار می گیرنــد و همچنین 
بازگرداندن آنها به روستاها هزینه های 

زیادی را برای کشور دارد.
رئیس سابق دانشــگاه شیراز به 
نسیم توضیح داد: بازگرداندن روحی 
و روانی کشــاورزان به وضعیت قبلی 
با توجه به از دســت رفتن تجربیات 
ارزشــمند آنها هزینه بر و غیرممکن 

است.

زمانی با تاکید بر لزوم حفظ تولید 
فعلی محصولات کشاورزی عنوان کرد: 
تولید در کشاورزی حتی با حجم کم 
همیشــه باید حفظ شود تا کشاورزی 

کشور آسیب نبیند.
وی حفظ آب و خاک و منابع تولید 
در کشــاورزی را مهم دانست و گفت: 
زمین هایــی که در بعضی مناطق 50 
سال اســت قرق شده تا طرح احیای 
مرتع در آن اجرا شــود در ســیطره 
زمین خواران قرار گرفته و مرتعی هم 

در آن احیا نشده است.
رئیس ســابق دانشــگاه شیراز با 
اشــاره به اینکه باید برای محصولات 
پیدا  جایگزین  کشــاورزی  پرمصرف 

با فرهنگ سازی مناسب  کنیم گفت: 
بعد از مدتی میزان وابستگی و واردات 
ما به محصولاتی مانند گوشت و برنج 

کاهش پیدا می کند.
زمانی با اشاره به مشکلات ناشی از 
مصرف زیاد برنج در کشور عنوان کرد: 
در حال حاضر متاسفانه خوردن برنج 
در کشور فرهنگ شده است و باید برای 
این مسئله چاره اندیشی شود، زیرا در 
گذشــته سرانه مصرف برنج در کشور 
حــدود 15 درصد بوده ولی در حاضر 
برخی ها ادعا می کنند که این سرانه به 

45 کیلوگرم رسیده است.
رئیس سابق دانشگاه شیراز افزود: 
مصــرف برنج چاقــی و بیماری های 

مختلفــی را در پــی دارد که وزارت 
بهداشــت در این زمینه گزارش های 

پیاپی را ارائه کرده است.
زمانی با انتقــاد از افزایش میزان 
واردات غذای دام به کشور تاکید کرد: 
در حال حاضر میــزان واردات غذای 
دام در کشور بالاســت که با بررسی 
دقیق می توانیم بسیاری از زباله ها که 
از شــهرها خارج می شود را به عنوان 

غذای دام مورد استفاده قرار دهیم.
رئیس سابق دانشگاه شیراز تصریح 
کرد: شــاید خودکفایــی در برخی از 
محصولات کشاورزی کار سختی باشد 
ولــی با برنامه ریزی کشــور ما امکان 

خوداتکایی در این زمینه را دارد.

رئیس سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران گفت: 
خام فروشی محصولات معدنی که بیشتر آن هم سنگ آهن است در 

نیمه دوم سال 95 متوقف خواهد شد.
به گزارش کیهان، مهدی کرباسیان در یک نشست خبری در پاسخ به این 
سؤال که چه اقداماتی در دو سال اخیر برای توقف خام فروشی مواد معدنی 
انجام گرفته اســت اظهار کرد: امسال سه طرح آهّن اسفنجی از جمله طرح 
فولاد چهارمحال و شادگان افتتاح می شود و چهار طرح فولادی دیگر سال 

آینده افتتاح خواهد شد.
وی ادامه داد: چهار میلیون تن طرح کنسانتره آماده افتتاح است ضمن 
اینکه بیشترین خام فروشی ما در بخش سنگ آهن است که با رفع نیاز به گندله 
در داخل کشور، خام فروشی در نیمه دوم سال 95 به طور کامل متوقف شود.

کرباســیان از طرح ویژه وزارت صنعت درمورد تولید کنسانتره و گندله 
سنگ آهن خبر داد و گفت: امیدواریم با اجرای این طرح، در نیمه دوم سال 

95 خام فروشی سنگ آهن به طور کامل خاتمه یابد.
رئیس ایمیدرو همچنین در پاسخ به سؤالی درمورد انتقاد برخی صنعتگران 
برای استفاده از فاینانس چینی در اجرای هفت طرح فولادی و عدم توجه به 
سرمایه گذاران ایرانی نیز گفت: ما برای هر کسی که تمایل به سرمایه گذاری 

در بخش معدن و صنایع معدنی داشته باشد، فرش قرمز پهن می کنیم.
کرباسیان همچنین با اشاره به خروج نام صندوق بیمه فعالیت های معدنی 
از فهرست واگذاری ها، گفت: برای افزایش 68 میلیارد تومانی سرمایه صندوق 

مجوز گرفته ایم که تاکنون 25 میلیارد تومان آن واریز شده است.
وی ابراز امیدواری کرد در مرحله بعد، سرمایه صندوق بیمه فعالیت های 
معدنی به 200 میلیارد تومان برسد و از توافق با بانک صنعت و معدن برای 

حمایت 70 میلیارد تومانی از بخش معدن خبر داد.
رئیس ســازمان توســعه معادن همچنین از بازگشت شرکت آلومینیوم 
جاجرم به ایمیدرو خبر داد و گفت: این شــرکت مدت دو ســال در اختیار 
صندوق بازنشســتگی فولاد بود و فعالیتش متوقف شــده بود که دوباره به 

ایمیدرو بازگردانده شد.
کرباســیان همچنین با اشــاره به تخلفات جدی در شــرکت آلومینای 
جاجرم، گفت: 6 ماه قبل اعضای هیئت مدیره این شــرکت را عوض کردیم، 
اما مدیرعامل شرکت تغییری نکرده بود.وی ادامه داد: تعدادی از مدیران قبلی 
شرکت آلومینای جاجرم تحت تعقیب قرار گرفتند تا به موضوع تخلفات مالی 

شرکت رسیدگی شود.
رئیس ســازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران در ادامه 
درمورد وضعیت فاینانس چینی 7 طرح فولادی از محل پول های بلوکه شده 
ایــران نیز گفت: مبلغ کل فاینانس این طرح ها یک میلیارد و 800 میلیون 
یورو پیش بینی شده که در هفته گذشته اولین بخش آن یعنی 14 میلیون 

یورو گشایش پیدا کرد.
کرباسیان با بیان اینکه قرار است از محل فاینانس چینی، تجهیزات اروپایی 
یا اروپایی- چینی خریداری شود، ابراز امیدواری کرد 7 طرح فولادی طی 3 
سال آینده یا زودتر به بهره برداری برسند.وی از شناسایی 250 میلیون تن 
ذخیره جدید سنگ آهن و 30 تن ذخیره جدید طلا خبر داد و افزود: ذخایر 
معدنی کشور از 57 میلیارد تن به 80 میلیارد تن تا پایان سال جاری خواهد 
رسید. کرباســیان بهره برداری 10 طرح معدنی طی سال جاری با اعتباری 
معادل 372 میلیون دلار را اعلام کرد.وی از برگزاری اجلاس معدن و صنایع 
معدنی ایران در روزهای 10 و 11 خرداد ماه در تهران خبر داد و گفت: تاکنون 
821 نفر از داخل و خارج و 284 شرکت ایرانی و خارجی برای حضور در این 

اجلاس و نمایشگاه جنبی آن نام نویسی کرده اند.

تسلیت
همکار محترم جناب آقای سجاد یثربی فر

مصیبت درگذشت مادر گرامیتان را تسلیت عرض نموده و از خداوند 
متعال برای آن مرحومه غفران و رحمت واســعه الهی و برای شما و 

دیگر بازماندگان محترم صبر و اجر مسئلت می نمائیم.

سرپرست، مدیران و کارکنان مؤسسه کیهان

همکار محترم جناب آقای سجاد یثربی فر
با نهایت تاســف و تاثر درگذشــت مادر گرامیتان را تســلیت عرض 
نموده از خداوند متعال برای آن مرحومه غفران و رحمت واسعه الهی 
و برای جنابعالی و دیگر بازماندگان محترم صبر و اجر مسئلت داریم.

مدیریت و کارکنان سازمان توزیع 

جناب سرهنگ پاسدار 
مهندس سیروس محمد زاده

با نهایت تاسف و تاثر در گذشت والده گرانقدرتان 
را تسلیت عرض نموده، از درگاه ایزد منان برای 
آن مرحومــه رحمت و مغفرت و برای جنابعالی 
و کلیه بازماندگان معزا صبر و شکیبایی مسئلت 

می نمائیم.
مدیریت و کارکنان مجتمع صنعتی 
کن تایر تبریز

برادر ارجمند سردار عادلخانی
درگذشت همشیره محترم را به جنابعالی و خانواده گرامیتان 
تســلیت عرض نموده و بقای عمر بازماندگان را از خداوند 

متعال خواستاریم.
عباس قلی زاده- علی خلسه- صادق نوری

رئیس ایمیدرو وعده داد

پایان خام فروشی مواد معدنی
 در سال95

با وجود ادامه خشکسالی در سال جاری پیش بینی شد

فائو: ایران 13/5 میلیون تن گندم تولید می کند

رئیس سابق دانشگاه شیراز:

واردات محصولات کشاورزی ویرانگر است

یک استاد دانشگاه: 
قطع یارانه نان مشکلی را حل نمی کند


